
Høringssvar Århus Havn 
 
Jeg vil gerne på det allerkraftigste protestere imod den planlagte udvidelse af Aarhus Havn. Jeg har 
ingen forståelse for hvorfor man vil spolere Aarhus' allerstørste aktiv: Den unikke beliggenhed ved 
bugten. Udvidelsen betyder, at udsigten  til Mols Bjerge og Helgenæs fra Tangkrogen og helt ud til 
Ballehage spoleres. 
Jeg er alvorligt bekymret for såvel de æstetiske som de miljømæssige konsekvenser af planerne 
om udvidelse af havnen. I en tid hvor der tales om drivhuseffekten og om at beskære DKs 
nuværende CO2 udledning med 70 procent inden 2030, har forslaget om udvidelsen af havnen 
ingen gang på jord.  
Derudover er der de ødelæggende konsekvenser for livet i bugten, når millioner af tons slam 
klappes og anbringes ud for Fløjstrup strand og ud for spidsen af Djursland.  
Jeg er stærkt bekymret for hele den demokratiske proces i forslaget, når borgerne inddrages 
meget sent i forløbet, ligesom hele miljøgodkendelsen er bestilt og betalt af Århus Havn. Hvor er 
gennemsigtigheden, hvorfor er alle tallene bag rapporten ikke tilgængelige? Hvorfor skal 
borgmesteren være formand for havnen samtidig med at han som borgmester er med til at 
vedtage forslaget. Det er dybt beklageligt og minder mig om russiske tilstande..... 
VI skal som samfund vænne os til fremover at skrue ned for velfærden og CO2 udledningerne. 
Udvidelsen af havnen er det stik modsatte. Jeg køber ikke, at fragten med skib er mere miljøvenlig. 
Der bruges bunker-olie og det tager årtier, inden man i bedste fald kan erstatte brændstoffet med 
power to X og har bygget nye skibe. Det er langt smartere at elektrificere transporten via 
jernbane. 


